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„Kaphat-e ösztöndíjat ebben a tanévben is minden arra érdemes cigány tanuló?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdés kívánok benyújtani Dr. Göncz Kinga Ifjúsági, családügyi,
szociális és esélyegyenlőségi miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Mindannyian tudjuk, hogy a cigányság felemelkedésének záloga az iskolázott, képzett jövő
nemzedék. Éppen ezért gondoskodott arról az 1995-ben létrehozott Magyarországi
Cigányokért Közalapítvány, hogy támogatási formái között kialakuljon egy ösztöndíjrendszer,
amely az általános iskolától az első diploma megszerzéséig segíti a tehetséges cigány
gyermekeket és fiatalokat, ha ők is sokat tesznek a jó tanulmányi eredmény elérése érdekében .
Az MCKA és a mögötte álló kormány törekvését siker koronázta. A pályázók száma évről-
évre növekedett, a 2004-2005-ös tanév első félévére már 31 .000 pályázat érkezett. Az első
években a Közalapítvány a költségvetési forrásból teljesíteni tudta a felmerült igényeket .
Ahogy azonban ez a támogatási forma egyre népszerűbb lett, és egyre több cigány gyermek
felelt meg a feltételeknek, már szükség volt arra, hogy a Közalapítvány kiegészítő forrást
kérjen a kormányzattól. Ekkor, 2001-ben hangzott el nagy nyilvánosság előtt egy kormányfői
kijelentés, azaz Orbán Viktor akkori miniszterelnök kvázi kormánygaranciát vállalt .
Kijelentette, hogy egyetlen, a feltételeknek megfelelő cigány tanuló ösztöndíja sem kerülhet
veszélybe forráshiány miatt, erről a kormány gondoskodni fog . Ígéretét be is tartotta .
A kormányváltás után 2004-ig, ha nehezen is, sikerült biztosítani a pénzügyi forrást az
ösztöndíjak kifizetéséhez . E tanévben azonban már komolyan kell aggódnunk .
Az Alapítvány az Esélyegyenlőségi Kormányhivatalnál jelezte, hogy a még feldolgozásra
váró 11 .000 pályázat 500 millió forintos költségigényét semmilyen módon nem tudja
biztosítani . A már feldolgozott 20 .000 pályázat felemésztette a forrásokat . Veszélybe került a
Közalapítvány jogvédő, közéleti képzési, közösségi ház támogató és közéleti díj
pályázatainak kiírása is .



Tisztelettel kérdezem Miniszter Asszonyt, tud-e tenni azért, hogy a Magyarországi
Cigányokért Közalapítvány anyagi biztonságban végezhesse munkáját . Tud-e Miniszter
Asszony lépéseket tenni azért, hogy a Kormány a szükséges forrásokat biztosítsa, és ne
kényszerítse arra a Közalapítvány kuratóriumát, hogy arra érdemes cigány tanulók pályázatát
elutasítsa . Szeretnék választ kapni arra is, hogy miért nem reagált az Esélyegyenlőségi
Kormányhivatal a Közalapítvány segítséget kérő jelzésére?

Kérem szíves válaszát.

Budapest, 2004 . október 22 .

Farkas Flórián


	page 1
	page 2

